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Aszódi        tükör

Gyúlnak egymás után a gyertyák az adventi 
koszorún, közeledünk a karácsonyhoz. Aszód 
főterén vasárnaponként jó alkalom nyílik arra, 
hogy a hétköznapokból kiszakadva együtt ké-
szüljünk az ünnepre. Idén is minden alkalom-
mal más, a város életében is jelen lévő egyház 
képviselteti magát a gyertyagyújtási ünnepsé-
geken. Az első adventi vasárnapon az Aszódi 
Római Katolikus Egyházközség szolgálatában, 
Gyurkovics István plébános az advent jelen-
téséről és az adventi koszorú hagyományá-
nak történetéről mesélt az  összegyűlteknek. 
A latin "Adventus Domini" jelentése: az Úr 
eljövetele. Az első adventi koszorút 1839-ben 
készítette Johann Hinrich Wichern evangé-
likus lelkész Hamburgban, az általa alapított 
gyermekotthonban. Alapnak egy két méter 
átmérőjű kocsikereket használt, amelyet örök-
zöld ágakkal díszített. Ezen helyezte el sorban 
a gyertyákat, összesen 24 darabot, hogy kará-
csonyig minden nap meggyújthassanak egyet 
a gyerekekkel. A hétköznapok gyertyái piros, 
az adventi vasárnapoké fehér színűek voltak. 
Ebből alakult ki később a négy gyertyából 
álló adventi koszorú, amelyben minden gyer-
tya egy-egy fogalmat jelképez, az első a hit, 
a második a remény, a harmadik az öröm, a  

negyedik pedig a szeretet szimbóluma. A kö-
zös imádság és az adventi koszorú megáldását 
követően a Stellaria Media Nőikar előadá-
sában felcsendülő dallamok vonták ünnepi 
ragyogásba a teret. A következő vasárnap a 
második gyertya meggyújtása is meghitt, s 
egyben vidám hangulatban telt, hiszen a Nap-
sugár óvoda előadása mindenki lelkét megme-
lengette. A Süni csoport zenével és mesékkel 
tarkított fellépése, a kicsik lelkes, ügyes előa-
dása mindenkit elbűvölt. Ez alkalommal az 
Aszódi Református Gyülekezet szolgálata által 
kerülhettünk közelebb lélekben is az ünnep-
hez. A gyülekezet kórusának fellépése szép 
bevezető volt Rápolty Dávid református lel-
kész igehirdetéséhez, aki János evangéliumá-
ból idézve a békesség fontosságára hívta fel a 
figyelmet, amelyhez a hiten keresztül vezet az 
út. A második gyertya meggyújtása után ismét 
pergő ritmusok és gyerekzsivaj töltötte meg a 
teret, a Zagyva Banda fergeteges táncházi han-
gulatot teremtett. Bár az ünnep közeledtével 
feladataink is gyarapodnak, jó ha tudunk egy 
kis örömet csempészni a hétköznapokba is. Jó 
alkalom erre a városban a Podmaniczky Júlia 
Nőegylet által meghirdetett adventi ablakke-
resés vagy a könyvtár udvarán berendezett 
fotópont felkeresése. Békés, boldog karácsonyt 
kívánunk mindenkinek!

Zádori Mónika

Adventi várakozás

ÉV VÉGI VÁROSI  
KÖRKÉP
Rövid összeállítás a városban zajló 
munkálatokról, elkészült és hama-
rosan befejezésre kerülő, valamint a 
jövőben megvalósuló projektekről.

Cikkünk a 4. oldalon olvasható

A ZENE GYÓGYÍTÓ 
EREJE
Az önkormányzat által kiírt Sike-
res anya pályázat egyik nyertesével, 
Tóth-Deme Gabriellával beszélget-
tünk a hivatásról és családról.

Cikkünk a 6. oldalon olvasható

ÜNNEPRE  
HANGOLÓDÁS  
Az AIKI munkatársai sok kedves 
meglepetéssel készültek a könyvtár-
ba betérő közönségnek, és ezúttal 
sem feledkeztek el a legkisebbekről.

Cikkünk a 13. oldalon olvasható



Pilinszky János: 
Advent

Advent a várakozás megszentelése. 
Rokona annak a gyönyörű gondolatnak, 
hogy "meg kell tanulni vágyakozni azu-
tán, ami a miénk". Gyermekkorunkban 
éltünk így. Vágyakoztunk arra - ami biz-
tosan megjött. Télen: az első hóesésre. És 
várakozásunk ettől még semmivel sem 
volt kisebb, erőtlenebb. Ellenkezőleg: 
nincs nagyobb kaland, mint hazaérkez-
ni, hazatalálni - beteljesíteni és fölfedez-
ni azt, ami a mienk. (...)
Az a gyerek, aki az első hóesésre vár, - 
jól várakozik, s már várakozása felér egy 
hosszú-hosszú hóeséssel. Az, aki hazaké-
szül, már készülődésében otthon van. 
Az, aki szeretni tudja azt, ami az övé, 
szabad és mentes a birtoklás minden 
görcsétől, kielégíthetetlen éhétől-szom-
jától. Aki pedig jól várakozik, az időből 
éppen azt váltja meg, ami a leggépiesebb 
és legelviselhetetlenebb: hetek, órák, per-
cek kattogó szenvtelen vonulását. Aki 
valóban tud várni, abban megszületik 
az a mélységes türelem, amely szépségé-
ben és jelentésében semmivel se kevesebb 
annál, amire vár.
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Áldott karácsonyiÁldott karácsonyi
ünnepeket kívánUNK!ünnepeket kívánUNK!

2ASZÓDI TÜKÖR

fotó: Hídi Szilveszter, Mertlik Ferenc



Tisztelt Lakosok! 

Tájékoztatom Önöket a Duna-Tisza közi Hulladékgazdálkodási 
Nonprofit Kft. döntéséről, mely szerint az Aszód, Kossuth Lajos 
utca 59. szám alatt havi egy alkalommal működő ügyfélszolgálati 
pontját a csekély ügyfélforgalomra való tekintettel megszünteti. Az 
ügyfélszolgálatot telefonon a 06/28/561-200 telefonszámon vagy az 
ugyintezes@dtkh.hu e-mail címen érhetik el. Aki személyesen kí-
vánja felkeresni az ügyfélszolgálatot, Gödöllőn a Dózsa György út 
69. szám alatt teheti meg. 

2022. november 30-án ülésezett Aszód Város Önkormányzat 
Képviselő-testülete. 
Az Aszódi Polgármesteri Hivatalt érintő döntésekkel kezdeném a 
testületi döntések ismertetését. Az Aszódi Polgármesteri Hivatal-
ban 2022. december 22. - 2023. január 6. közötti időszakban igaz-
gatási szünetet rendelt el a képviselő-testület.  Az igazgatási szünet 
ideje alatt az ügyfélfogadás szünetel. Az Aszódon elhunytak ha-
lotti anyakönyvezése ügyében a 06/30/999-1175-ös telefonszámon 
tudnak kollégáimmal egyeztetni. Halaszthatatlan, sürgős ügyben 
pedig kérem, hogy engem keressenek a 06/30/134-8904-es telefon-
számon. 
A képviselő-testület döntése alapján az Aszódi Polgármesteri Hi-
vatal, Szabadság tér 9. szám alatt található Hatósági és Titkársági 
Osztály, valamint a Pénzügyi és Gazdálkodási Osztály munkatár-
sai – az Adóiroda kivételével – a Kossuth Lajos utca 59. szám alatti 
telephelyen várják az ügyfeleket. Az ügyfélfogadás rendjét a válto-
zás nem érinti. Adóügyeiket továbbra is a Szabadság tér 9. szám 
alatt intézhetik kollégáimmal. 

A 2022. december 21. - 2023. január 6. közötti időszakban zár-
va tart Aszód Város Könyvtára, Művelődési Háza és Muzeális 
Gyűjteménye. Az óvodában az iskolai téli szünet ideje alatt, a 2022. 
december 22. - 2023. január 6. közötti időszakban, a gyermekfel-
ügyelet – amennyiben a gyermeklétszám indokolja – az Aszódi 
Napsugár Óvodában (2170 Aszód Szent Imre utca 1.) kerül meg-
szervezésre. Az Aranykapu Bölcsődében a téli szünet idejére nem 
érkezett igény gyermekfelügyeletre, így az intézmény zárva tart a 
fenti időszakban. Az intézkedések energiamegtakarítási célból ke-
rültek meghozatalra.  

A jogszabályi előírásoknak megfelelően módosításra került Aszód 
Város 2022. évi költségvetése. A módosítás a költségvetés végre-
hajtása során a 2022. július 1. - 2022. szeptember 30-ig bekövetke-
zett változások átvezetését tartalmazza. 

Egyes adótárgyú rendeletek módosításról szóló előterjesztés 
megtárgyalása során a polgármester hangsúlyozta, hogy a he-
lyi adórendeletek felülvizsgálata során szem előtt tartotta, hogy a 
lakosság terheit önkormányzatunk adóemeléssel ne növelje, így 
sem a kommunális adó, sem a talajterhelési díj tekintetében nem 
javasolt emelést. Új adó bevezetésére szintén nem tett javaslatot. A 
telekadó tekintetében azonban a jelenlegi 300 Ft/m2 adómértéket 
398 Ft/m2 -re növelte meg a testület. A kommunális adóról szó-
ló helyi önkormányzati rendelet megalkotása óta két alkalommal 
került a rendelet módosításra, annak érdekében, hogy a 70. életé-
vet betöltött aszódi polgárok számára fizetési terheik csökkentése 
érdekében a kommunális adó fizetése során kedvezményben ré-
szesülhessenek. A jelenleg hatályos szabályozás alapján 75 %-os 
kommunális adókedvezmény illeti meg tulajdoni arányában azt 
az adóalany magánszemélyt, aki a 70. életévét a tárgyi adóévet  

megelőzően betöltötte és az adótárgyat képező lakóingatlan állan-
dó lakóhelye, amiben életvitelszerűen él. A kedvezmény most men-
tességgé vált, 100 %-os adókedvezmény illeti meg az adóalanyokat.  

Bővül a közterületi térfigyelő kamerarendszer. A Gyermekétkez-
tetési Intézmény épületén elhelyezett kamera a gazdasági bejárat 
forgalmát és a részben a bejárat előtti közterületen történt esemé-
nyeket rögzíti. 4 darab kamera kerül elhelyezésre az Aszód 114/1 
hrsz-ú (Csengey Sportpálya) terület oszlopaira rögzítve és 1 darab 
kamera a zsidó temető előtti közterületre irányítva. 

Változnak a Városi Piac helybiztosítási és bérleti díjai. A díjfize-
tés differenciáltabbá és a kedvezmények biztosítása egységesebbé 
vált. Bevezetésre került két új kategória, mely kedvezményes bérlési 
lehetőséget biztosít azoknak, akik 15-20 m2 közötti vagy 20m2  fe-
letti helyet szeretnének kibérelni, illetve új elem lett a három hó-
napra szóló bérlés lehetőségének megteremtése. 

Egyperces hírek: A tavalyi évi mértékben került megállapításra az 
Aszódi Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek illetményalapja és 
illetménykiegészítése. Az idei évben történt vagyongazdálkodást 
érintő döntések átvezetésre kerültek az önkormányzat vagyonáról, 
a vagyonhasznosítás rendjéről és a vagyontárgyak feletti tulajdo-
nosi jogok gyakorlásának szabályairól szóló önkormányzati rende-
letben. A 2023. évi helyiségbérleti díjak felülvizsgálata megtörtént  
és elfogadásra került.  Elfogadta a képviselő-testület a 2023. évre 
vonatkozó belső ellenőrzési tervet, a 2023. I. félévi munkatervet, 
valamint a 2023. évi rendezvénytervet. Döntés született szolgálati 
jelleggel bérbeadott önkormányzati lakás 1 évre történő meghosz-
szabbításáról. 

A képviselő-testületi ülések előterjesztései és a 
döntések a https://aszod.hu/archivum/ulesek/
testuleti-ules/ honlapon megtalálhatóak. 

Tájékoztatom Önöket, hogy a városi honlap megújításán dolgo-
zunk.  Ez egy hosszabb folyamat, így türelmüket kérjük abban az 
esetben, ha a honlapon rövid ideig nem elérhető valamely szolgálta-
tás. Igyekszünk a legkisebb kellemetlenséggel járó feladatvégzésre. 

Végezetül szeretném megköszönni az egész éves figyelmüket.  
Áldott békés karácsonyi ünnepeket és boldog új évet kívánok 
minden kedves aszódi polgárnak! 

dr. Lukács Adrienn jegyző

JEGYZŐI SAROK

A Városi Piac helybiztosítási és bérleti díjai  
2023. január 1-jétől az alábbiak szerint kerülnek  

meghatározásra: 
1.  
Csarnokban 
előre telepí-
tett asztalok 
esetén

2.  
Csarnokban 
előre telepí-
tett asztalok 
15 m2 és 20 
m2 közötti 
bérlés esetén 

3.  
Csarnokban 
előre telepí-
tett asztalok 
20 m2 feletti 
bérlés esetén

4.  
Az árus által 
biztosított 
saját asztal 
esetében

5.  
Bolhapiac
telepített  
asztalon 
1 m2

1  
alkalomra 1.000 Ft/m2 900 Ft/m2 770 Ft/m2 400 Ft/m2 400 Ft/nap

1  
hónapra  4.000 Ft/m2 3.600 Ft/m2 3.050 Ft/m2 1.600 Ft/m2 -

3  
hónapra  9.600 Ft/m2 8.650 Ft/m2 7.350 Ft/m2 3.850 Ft/m2 -

6  
hónapra 16.800 Ft/m2 15.100 Ft/m2 12.850 Ft/m2 6.700 Ft/m2 -

1  
évre 24.000 Ft/m2 21.600 Ft/m2 18.350 Ft/m2 9.600 Ft/m2 -
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VÁROSI KÖRKÉP  
Lámpaoszlop csere és Lidl csomópont
Az MVM Zrt. megbízásából szeptember első felében kezdődött 
a főút közvilágítási lámpaoszlopainak és az azokhoz tartozó 
földkábelek cseréje. A körforgalom és a Lidl közötti szakaszon 
folyó munkálatok, a parkolóhelyek és járdák felbontása miatt 
gyakran okoztak fennakadást a közlekedésben, de az őszi hóna-
pok csapadékos időjárása miatt elhúzódott munka hamarosan 
befejeződik. 

A lámpaoszlopok cseréje idén megvalósul, és a ledes közvilá-
gítási lámpatesteket is beüzemelik. Az ígéret szerint még ez év 
végéig minden megbontott közterületet helyreállítanak és el-
szállítják a törmeléket. A járda mentén rosszul kiépített betonfo-
lyóka elbontása és annak pótlása viszont átcsúszik jövő tavaszra, 
amelynek kiépítésekor a kivitelező ígérete szerint az esztétikai 
és használhatósági szempontokat egyaránt figyelembe veszik 
majd. Többen érdeklődtek arról, hogy mikor készül el a Lidl-nél 
tervezett csomópont. Az önkormányzatnak adott válasz szerint 
a cégcsoport által vállalt és finanszírozott beruházást a Lidl-nél 
történt belső átalakítások miatt nem kezdték meg, de jövőre 
megvalósítják a sávkialakítást, a Pesti úttal párhuzamosan egy 
gyalogátkelőhely létesítését, valamint annak megvilágítását ma-
gában foglaló projektet.

Útfelújítás a Miskolci közben

November második felében megkezdődött a Miskolczi köz Béke 
utca és Dózsa György utca közötti szakaszának felújítása. A vá-
rosunk honlapján megjelent ajánlattételi felhívásra az Atlasz- 
Contract Kft. 10.710.229 Ft + ÁFA, azaz bruttó 13.601.991 Ft-os 
árajánlatot adott. A munka befejezési határideje december 15-e.  
Az út felújításán kívül a csapadékvíz szegély mentén történő elveze-
tését is kialakítják mintegy 160 folyóméter hosszban.

Átadták az új gyalogátkelőhelyet
Elkészült és átadásra került a Falujárók úti gyalogátkelőhely. 
A biztonságos közlekedést a megfelelő megvilágítást nyújtó 
LED-lámpatestek segítik. Balesetmentes közlekedést kívánunk!

Városi karácsonyfák
Idén is több fenyőfa felajánlás érkezett Aszódról és Kartalról is az 
önkormányzat felé, végül a fákat a darus kocsival legjobban meg-
közelíthető helyszínekről szállították ünnepi helyükre, a város fő-
terére, valamint a Kistérségi Gondozási Központ Falujárók útján 
lévő épületének udvarára. A darus kocsit a FE-BA Tüzép, a díszí-
téshez szükséges kosaras kocsit a Hidra Duó Bt. ajánlotta fel; a vilá-
gítófüzérek elhelyezésében Vankó Balázs egyéni vállalkozó segített 
a városüzemeltetés munkatársainak. Valamennyiük támogatását, 
munkáját és a felajánlásokat  ezúton is tisztelettel köszönjük!
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A MÁV-Volán-csoport által december 11-i 
időponttal bevezetni kívánt menetrendvál-
tozás nem aratott osztatlan sikert a lakos-
ság körében sem Aszódon, sem a környező 
településeken. Bár vannak, akiknek kifeje-
zetten előnyösebb lenne az Újpest Város-
kapuhoz való érkezés, sokan nem szívesen 
mondanának le megszokott útvonalukról, 
az M3-as autópályán a Stadion buszpá-
lyaudvarig közlekedő buszokról. Igaz, a 
buszok egy része továbbra is közlekedne a 
Stadionhoz, de nem az autópályán, hanem 
a 3-as főúton, amelynél hosszabb menet-
idővel kell számolni. Az új menetrend-ter-
vezet további, a települések életét befolyá-
soló kérdéseket is érint különös tekintettel 
a vasútállomások környékén és az oda ve-
zető útvonalakon megnövekvő forgalom-
ra, amely forgalmi dugókat és ezzel együtt 
balesetveszélyes helyzeteket is előidézhet. 
Mindezeket figyelembe véve, a város és a 
lakosság érdekeit szem előtt tartva Aszód 
polgármestere, Dr. Pénzes Tiborc Szabolcs 
a környékbeli települések polgármesterei-
vel egyetértésben levelet küldtek az illeté-

kes minisztereknek és döntéshozóknak. A 
levélben, amelyet az Aszódi járás mind a 
11 településének polgármestere, valamint 
Váckisújfalu polgármestere is aláírt, a me-
netrend hatályba léptetésének elhalasztá-
sát és a települési szintű egyeztetések meg-
kezdését kérték. (A levél teljes tartalma 
Aszód város facebook oldalán olvasható.) 
A levélben megfogalmazottakra reagálva 
Vécsey László országgyűlési képviselő tá-
mogatásáról és közreműködéséről biztosí-
totta az aláírókat. November 24-én Aszó-
don lakossági egyeztetés keretében tárták 
fel azokat a problémákat, amelyek a menet-
rend változtatás kapcsán felmerültek. Dr. 
Pénzes Tiborc Szabolcs polgármester ösz-
szefoglalta a jelenleg ismeretes tényeket és 
az ügyben tett eddigi lépéseket, valamint 
azt is elmondta, az egyeztetés célja, hogy 
a lakosság felől érkező észrevételeket tol-
mácsolni tudják a tárgyalópartnerek felé. 
A leggyakrabban felmerülő problémák 
részben a vonatközlekedést érintették, töb-
ben a vonatok rendszeres késésére hívták 
fel a figyelmet, ezen kívül a vasútállomás 

nehézkes és hosszadalmas gyalogos meg-
közelítése, is szóba került. A Baross utca 
jelenlegi állapota nem megfelelő a várha-
tóan megnövekvő forgalomhoz, az állami 
kezelésben lévő útszakaszon a csapadékel-
vezetés mellett a járda kiszélesítése is szük-
séges lenne. A Hatvani úttól a vasútállo-
másra vezető járda világításának javításán 
ugyanakkor már dolgozik a polgármesteri 
hivatal. Többen támogatnák, hogy az Új-
pest-Városkapuhoz közlekedő távolsági 
járatok érintsék a BVSC Uszodát/Kacsóh 
Pongrác utat, amely megállót jelenleg is 
sokan részesítik előnyben, mert erről a 
pontról több tömegközlekedési jármű is 
igénybe vehető. Sokan kifogásolták a me-
netrend-változtatás időpontját, a legtöbben 
úgy vélik, szerencsésebb lenne a tanév kez-
detére időzíteni, hogy jobban tervezhető 
legyen a munkavállalók és a diákok szá-
mára is a munkahelyre, iskolába utazás. A 
polgármesterek ezért is kezdeményezték az 
új menetrend bevezetésének elhalasztását 
és a településekkel való egyeztetést.

Zádori Mónika

Menetrend változás - A polgármesterek egyeztetést kérnek.

fotó: Hídi Szilveszter

Legfrissebb hír: Egyelőre nem lesz változás a menetrendekben!
Vonalhúzáshoz érkezett a december 11-én 
életbe léptetni szándékozott menetrend 
ügye. A Volánbusz oldalán egy hosszú vo-
nal húzza át a Galgamentét érintő változ-
tatásokat, azaz ezek egyelőre nem lépnek 
hatályba.
Örömteli, hogy a döntéshozók meghallot-
ták az utazóközönség hangját és figyelem-
be vették a települések polgármestereinek 
érveit. Úgy gondolom, hogy a jelen hely-
zetben a lehető legbölcsebb döntés szüle-
tett, összhangban járásunk és Váckisújfalu 
polgármestereinek javaslatával. Igenis volt 
értelme összefognunk és egységesen fellép-
nünk, s bízom benne, hogy a későbbiekben 
is hasonló eltökéltséggel tudunk kiállni já-
rásunkat és tágabban a Galgamentét érintő 
ügyekben. Megjegyzem, hogy kezdemé-

nyezésünk példaként szolgált a dél-nógrá-
di települések polgármesterei számára is, 
akik a miénkéhez hasonló módon kérték a 
halasztást. Ezúton is szeretnék köszönetet 
mondani minden aláíró polgármesternek 
és Vécsey László országgyűlési képviselő 
úrnak a közös fellépésért, a térségi érdek 
együttes és hatékony képviseletéért!
Fontosnak tartom hangsúlyozni, hogy 
a mostani döntéssel csak időt nyertünk, 
hiszen tavasszal újra napirendre kerül a 
téma! Ma, a Volánbusz Zrt. forgalmi és 
kereskedelmi főigazgatójától emailben ér-
kezett tájékoztatás szerint „Egy esetleges 
későbbi időpontban életbe lépő változás-
hoz kapcsolódóan az új közlekedési rendet 
a korábbi gyakorlatnak megfelelően, előze-
tesen egyeztetni fogjuk az érintett települé-

sek önkormányzataival is.” Amellett, hogy 
örülök a Volánbusz részéről megnyilvánu-
ló egyeztetési szándéknak, máris szeret-
ném jelezni, hogy amennyiben ragaszkod-
nak a menetrendi koncepció részben vagy 
egészben történő változtatásához, nem tar-
tom elegendőnek „a korábbi gyakorlatnak 
megfelelő” online válaszadási lehetőséget, 
hanem a települési szempontok megis-
merésének érdekében személyes helyszíni 
konzultáció(k) megtartását tartom szük-
ségesnek. Az Aszódon tartott lakossági 
egyeztetésen elhangzott érvek, felvetések 
és javaslatok összegzése megtörtént, szá-
momra ezek jelentik a tárgyalási alapot!

Tisztelettel:
Dr. Pénzes Tiborc Szabolcs polgármester
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Ének-zene szakon végeztél a tanárképző főiskolán, és a zene a 
mai napig fontos szerepet játszik az életedben. Volt erre példa 
a családban, vagy egyéb indíttatásból választottad a zenepe-
dagógusi pályát?
A rokonaim közül senkinek nem volt köze a zenéhez vagy a pe-
dagógiához, nem is nagyon értették, hogy én miért léptem erre 
az útra. Én viszont már gyerekkorom óta érdeklődtem a zene 
iránt, jártam a zeneiskolába, és amikor pályaválasztásra került a 
sor, szinte egyértelmű volt, hogy az ének-zene szakot választom. 
Az egri főiskola elvégzése után a kartali általános iskolába kerül-
tem ének-zene tanárként, ahol a kórust is vezettem. Egyszer Budai 
Bandi bácsi megkért, hogy egy-két dalban fuvolázzak egy fellépé-
sen, majd több közös zenélés után néhány zenész barátom is csat-
lakozott hozzánk, így született meg a Bájoló zenekar, ahol egy idő 
óta a szervezési feladatokat is én látom el. 

Talán nem véletlen, hogy mindig megtalálnak a vezetői fel-
adatok, hiszen ennyi mindent párhuzamosan koordinálni jó 
szervezői készségekre utal. Ez is közrejátszott abban, hogy 
nyáron felkérést kaptál a Podmaniczky Alapfokú Művészeti 
Iskola igazgatóhelyettesi posztjára?
Egy ideje már dolgoztam a művészeti iskolában szolfézstanárként 
a különféle telephelyeken, Galgamácsán, Galgagyörkön és Püs-
pökhatvanban, mégis váratlanul ért, amikor az intézmény vezető-
je, Magyari Zita felkért igazgatóhelyettesnek. Meglepődtem, kicsit 
talán meg is illetődtem, de örömmel vállaltam. A családom és az 
ismerőseim is támogattak, mindenki úgy gondolta, hogy ez igazán 
nekem való munka. Korábban is mindig megtaláltak a kihívások, 

már az előző munkahelyemen is felkínáltak vezető pozíciót, amit 
akkor nem fogadtam el, de ez most egy valóban testhezálló feladat. 
Bízom benne, hogy sikerül megőrizni a lelkesedésem és az erőm.

Most úgy látszik, újból a zenei pályához és az oktatáshoz ke-
rültél közelebb, de jó ideje már egy másik vonalon is tevékeny-
kedsz, hiszen nemcsak zenetanári, de gyógypedagógiai vég-
zettséged is van. Hogyan került ez az irány az életedbe?
A kartali általános iskolában dolgoztam, amikor nyugdíjba ment 
a logopédus, és az igazgató felvetette, hogy végezzem el a gyógype-
dagógiai szakirányt. Akkor már foglalkoztatott engem is a téma, 
folyamatosan éreztem a késztetést, hogy tehessek valamit ez ügy-
ben, mert addigra világossá vált számomra, amire a főiskolán nem 
készítettek fel, hogy bizony nagyon sok a problémás, speciális tö-
rődést igénylő gyerek, a nehéz helyzetű család. A szakirányválasz-
tási tanácsadáson az autizmus vonta magára a figyelmemet, ezért 
ebbe az irányba mentem el. A pszichopedagógia iránti érdeklődé-
semet nagy részben Szarka Attilának köszönhetem, aki tanított is 
az egyetemen, és akinek a munkássága, módszertana a tananyag 
része volt.

Hol és hogyan tudtad hasznosítani később az itt megszerzett 
tudást?
A kartali iskolában rövid ideig végeztem fejlesztő tevékenységeket, 
de később a Pest Megyei Pedagógiai Szakszolgálat aszódi tagintéz-
ményében helyezkedtem el, mint gyógypedagógus. Itt alkalmam 
volt alaposan elmélyíteni az ismereteimet a témában, hiszen a 
szakszolgálat tevékenységi köre nagyon szerteágazó. Alapvetően a 
tanulási képességvizsgálatokat végzik, emellett a korai fejlesztés, a 
nevelési tanácsadás és az óvodai logopédiai ellátás is hozzájuk tar-
tozik. Én a szakértői tevékenységben vettem részt és, mivel autiz-
mus spektrum zavar pedagógiája szakirányú végzettségem van, az 
autista gyerekek fejlesztését láttam el iskola előkészítő foglalkozá-
sok keretén belül. Ez idő alatt megtapasztaltam, hogy milyen sok 
család küzd ilyen nehézségekkel. Fontos lenne, hogy az érintett 
családok helyben is megoldást találjanak, és ne kelljen más telepü-
lésekre vinni a gyerekeket, mert ez nagy terhet ró rájuk. Erre úgy 
látom, szerencsére egyre nagyobb az esély, mert elindult már ezzel 
kapcsolatosan egy pozitív folyamat. Persze az is gyakran előfordul, 
hogy egy szülő nehezen fogadja el, hogy a gyermeke autista, pedig 
nem egyszer már az is segíthet, ha pontosan tudja valaki, hogy mi 
okozza a problémát, hiszen a gyerek a mindennapokban érzi, hogy 
valami miatt nem olyan, mint mások és nehéz, ha valaki nem talál 
erre magyarázatot. Fontos, hogy érezze, nincs egyedül ezzel. Nagy 
tervem, hogy a környékbeli szülőket összehozzuk, hogy megoszt-
hassák egymással a tapasztalataikat és támogathassák egymást, 
hiszen a legtöbben ugyanazokkal a problémákkal szembesülnek.

riport
Gyönyörű dallamok
A ZENE GYÓGYÍTÓ EREJE
Aszód város Önkormányzata minden ősszel három kategóriában hirdet pályázatot a városunkban élő, valamilyen területen kima-
gasló eredményeket elérő fiatalok és felnőttek számára, amellyel nemcsak tevékenységüket támogatja, de lehetőséget ad arra is, hogy 
bemutatkozhassanak nem csak szűkebb környezetük, de a lakosság körében is. A Több mint mozgás, a sport területén aktív és sikeres 
fiatalokat támogatja, a Több mint szórakozás, a zene és a művészet terén elért eredményeket díjazza, a Sikeres anya című pályázat 
pedig azokat az édesanyákat szólítja meg, akik a család és az anyai hivatás mellett az élet egyéb területein is helytállnak. Utóbbi 
kategória egyik díjazottja idén Tóth-Deme Gabriella lett, akit sokan a Budai András alapította, városszerte népszerű zenekarból, a 
Bájolóból ismerhetnek. Aki részt vett már valamelyik koncertjükön, tudhatja, hogy igazi örömzenélés az övék, a zene szeretete mellett 
a legfontosabb számukra, hogy valódi élményt adjanak a közönségnek, aki ezt rendszerint meg is hálálja. Gabi elmondása szerint a 
hallgatóság pozitív reakciója a legnagyobb ajándék nekik, egyben valódi feltöltődés számukra. Az életében azonban egy másik terület 
is van, ahol felhasználhatja belső erejét, tudását és az elmúlt években szerzett tapasztalatát, ez pedig a tanítás és a segítségnyújtás, 
ami mindig fontos volt számára. Mindezt olyan magától értetődő természetességgel teszi, hogy neki talán eszébe sem jutott volna 
jelentkezni erre a pályázatra. Nem is ő tette meg, hanem gyerekkora óta jó barátja, Zsemberovszky Veronika, aki ajánlójában így 
fogalmazott: „Gabi egy olyan ember, akinek a szíve gyönyörű dallamokkal van tele és ezt arra használja, hogy felemeljen, gazdagítson 
másokat.”



7 2022 DECEMBER

Mi az a számodra fontos cél, amit szeretnél 
elérni?
A helyi oktatási, szociális intézményekkel va-
lamilyen szinten a mai napig kapcsolatom van, 
ezért az lenne a jó, ha ezeknek a kapcsolatoknak 
a révén egy kicsit segíteni tudnám a családokat, 
hogy probléma esetén a megfelelő helyre me-
hessenek. Szeretném, ha ezek az intézmények is 
egy kicsit jobban összekapcsolódhatnának, hogy 
könnyebben lehessen segíteni. Az eddigi tapasz-
talataimat felhasználva talán ez teljesülhetne. 
Most éppen keresem az útját, hogy a zeneiskolán 
belül hogyan tudnánk ezeket a nehezen kezel-
hető vagy valamilyen státusszal rendelkező gye-
rekeket támogatni, mivel a számukra szükséges 
egyéni bánásmód ebben a közegben jól megva-
lósítható. A szakszolgálatnál embert próbáló 
munkát végeznek, nehéz feladat, amikor bejön 
egy család, akik tudják, hogy probléma van, de 
azt nem, hogy pontosan mi a baj, kétségbe van-
nak esve és tanácstalanok. A diagnózis felállítása 
után sem egyszerű a helyzet, mert nem könnyen 
találnak olyan helyet, ahol befogadnák ezeket 
a gyerekeket, így a valódi kálvária csak ez után 
következik. Azt szeretném, ha ezen a folyamaton 
lehetne pozitív irányba változtatni, elősegíteni, 
hogy legyen megnyugtató megoldás, valamilyen 
lehetőség számukra. A jelenlegi kollégáim közül 
is vannak néhányan, akik fogékonyak erre a kér-
désre, így nem reménytelen ez a törekvés.

Gyakran utaznak az emberek távoli tájak-
ra, hogy segítsenek a rászorulóknak, de azt 
hiszem, helyben is akad bőven tennivaló. Te 
dolgoztál a Kistérségi Gondozási Központ-
ban is, családsegítőként. Mik voltak a ta-
pasztalataid?
Sok megdöbbentő dologgal szembesültem, és 
azt is megtanultam, hogy csak azokon lehet se-
gíteni, akik elfogadják a segítséget. Domonyi és 
Kartali területen tevékenykedtem, nagyon ne-
héz, ugyanakkor hasznos tapasztalatokkal teli 

időszak volt ez számomra. Ennek a munkának a 
során meg lehet tanulni, hogy az a szint, amit mi 
normálisnak tartunk, valójában nem az, hanem 
adott esetben egy ennél sokkal kevesebbre is azt 
lehet mondani, hogy normális. Lelkileg nagyon 
megterhelő ennyi problémát látni, de az apró 
sikerek is felértékelődnek, minden kicsi ered-
mény sokat számít. Minden tiszteletem azoké, 
akik ezen a területen dolgoznak, én nem tudom, 
meddig bírtam volna ezt az intenzív terhelést, 
amelynek számomra a pandémia vetett véget. 
Amikor az online oktatás miatt egyikünknek 
itthon kellett maradni a lányunkkal, Rozival, 
ahogy korábban többször is, újra a család érde-
keire voltam elsősorban tekintettel. 

Anyaként még nehezebb lavírozni a különféle 
feladatok között, neked hogyan sikerül ez?
Nálam mindig a család van az első helyen, a 
nyugalom, az egymásra szánt idő a legfonto-
sabb, ehhez mindig ragaszkodom, igyekszem 
mindent eköré építeni. Persze a feladatok egyre 
szaporodnak, és mivel most már a lányom, Rozi 
is egyre komolyabban zenél, egy kicsit nehezebb 
az életünket ügyesen szervezni, különösen így 
karácsony idején, amikor a zeneiskolával és a 
templomban is vannak fellépések. A rokonok 
mostanra megszokták, hogy gyakran a koncert-
jeinken találkozunk. Rozi születése óta egyéb-
ként is mi vagyunk a stabil pont a családban, 
gyakran jönnek hozzánk látogatóba. A szüleim 
szerencsére a közelünkben laknak, így mindig 
segítségünkre voltak. 

Hogyan telik általában a karácsony nálatok?
A szenteste mindig a családé, ilyenkor itthon 
vagyunk hármasban és együtt megyünk a 
templomba. Ez az év most mégis különleges, új 
varázst hoz az estébe, mert most nemcsak né-
zőként kapcsolódunk a Pásztorjátékba, hanem 
Rozi is szerepel benne. Egyébként ragaszkodunk 
a hagyományainkhoz, a saját szokásainkhoz, 
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a Jézuska mindig akkor jön hozzánk, amikor a templomban va-
gyunk, és amikor hazaérünk, várnak ránk az ajándékok Már az 
estére készülődés is ünnepi hangulatban telik, szép ruhába öltö-
zünk, szépen feldíszítjük a fát is, és, ha minden jól megy, a vacsora 
is időben elkészül. Karácsony másnapján általában az egész család 
összejön anyukáméknál, ahol nagy beszélgetésekkel és evészettel 
töltjük a napot. 

Vannak hagyományos családi ételeitek?
A testvérem nagy horgász, úgyhogy a halászlét mindig az általa 
fogott halakból készíti el apukám, amit mindenki nagyon vár. 
Vannak a nagyszülőkről ránk maradt receptek, az egyik ilyen 
különlegesség a fahéjas krémes, amit sokáig senki sem kedvelt 
igazán, de a mami mindig elkészítette és senki nem mert szólni, 
hogy nem ez a kedvencünk. Mégis, amióta már nincs velünk, oly-
annyira hiányzik mindenkinek ez a krémes, hogy valaki mindig 
megsüti. A szüleim mindig nagyon készülnek erre a közös családi 
ünnepségre, apukám nagyon szeret főzni, anyukám pedig, aki-
nek az eredeti szakmája cukrász, fantasztikus süteményeket süt. 
Egyébként a család minden tagja elhozza a saját specialitását, így 
sokféle finomság összegyűlik. Szintén szokássá vált, hogy minden 
ajándékot Rozi oszt ki, ez már kicsi kora óta így van. Általában 
mindenki a fa alá rakja a felcímkézett ajándékokat és ő, mint egy 
kis angyalka, mindenkinek odaadja a sajátját. Mindig büszke volt 
erre a feladatra, de már készül rá, hogy átadja a stafétabotot az 
öcsém kisfiának, a másfél éves Eriknek. 

Van olyan recepted, amit szívesen megosztanál az olvasókkal?
Amit mindenki nagyon szeret és a családi ünnepre is mindig vi-
szek, az a répatortám. Ennek mindig sikere van. Az elkészítése 
sem nehéz, ráadásul már sütés közben is ínycsiklandóan illatozik, 
és egy teával vagy kávéval nagyon finom csemege. 

Hozzávalók: 30 dkg rétesliszt, 3 db tojás, 30 dkg sárgarépa, 1,5 
dl napraforgó olaj, 25 dkg porcukor, 1 csomag vaníliás cukor, 
fahéj és citromhéj/citromlé, 1,5 csomag sütőpor.
A mázhoz: 10 dkg porcukor, 2 evőkanál vaj, 1 db tojásfehérje, 1 
teáskanál citromlé
A cukrot kikeverjük a tojássárgákkal és az olajjal, majd hozzá-
adjuk az apróra reszelt sárgarépát, a vaníliás cukrot és a sütőpo-
ros lisztet. Alaposan összekeverjük, kevés fahéjjal, citromlével 
ízesítjük. A tojásfehérjékből habot verünk, óvatosan a masszá-
hoz forgatjuk. Sütőpapírral bélelt tortaformába simítjuk és elő-
melegített sütőben, közepes hőfokon megsütjük. A máz hozzá-
valóit méz sűrűségűre keverjük és a kihűlt tortát bevonjuk vele.

Köszönjük a nagyszerű receptet, sok erőt és kitartást kívánok  
neked a céljaid eléréséhez!

Zádori Mónika

https://www.facebook.com/profile.php?id=100064747446018
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Könyvtári ajánló
TÓTH GÁBOR ÁKOS: 
BALATONI MENEDÉK

A regény helyszíne a Balaton-felvidék a 
múlt század első felének viharos éveiben, 
ám a címbéli falusi kúria lakóiról lassan 
kiderül, hogy nem csak a világégés, sokkal 
inkább saját múltjuk elől menekültek ide...
1942-t írunk, a hetvenes éveit taposó  
„bolond báró” és a felnőttkor küszöbén 
álló menekült zsidó lány úgy próbálja meg 
túlélni a szörnyűségeket, a nélkülözést, a 

terrort, az árulást, hogy fityiszt mutatnak a megpróbáltatások-
nak. Járványok, forradalmak, háborúk idején elözönlik a váro-
siak a nyaralóhelyeket. Láttuk a közelmúltban, hogy aki csak 
tehette, megpróbált minél messzebb kerülni a veszélyzónától. És 
megpróbálnak aszerint élni, amit a nyaralókból élő helyiek su-
gallnak: „Történjen bármi a világban, itt a tó partján vidáman 
folyik tovább az élet, s ez így lesz az idők végezetéig... 
Kit érdekel Hitler, Sztálin vagy Mussolini, amikor itt patakzik a jó 
bor, szól a zenekar, és a lányok szoknyája úgy fodrozódik, mint a 
vitorlások oldalánál megiramló hullámok.” Egyszerre megindító, 
sokszor könnyes humorral megrajzolt sorsok peregnek az olvasó 
előtt - folyton változó balatoni „díszletek” között - kezdve a mil-
lenniumi évek aranyidejétől, egészen a II. világháború vaskoráig. 

ANNE JACOBS: AZ ÚRIHÁZ
RAGYOGÓ IDŐK

1939. A Dranitz család gondtalanul él  
mecklenburgi birtokán egészen addig, amíg 
ki nem tör a második világháború, amely 
miatt hamarosan menekülniük kell. A 
gyönyörű fiatal bárókisasszony, Franziska 
von Dranitz beleszeret a jóvágású Walter 
Iversenbe, ám fogalma sincs az őrnagy 
titkáról és háborús szerepvállalásáról. 
1990. Az idősödő Franziska visszatér Nyugat-Németországból 
szülőhelyére, hogy a megmaradt romokból újjáépítse egykori 
impozáns otthonát, az úriházat, és kiderítse az igazságot húga, 
Elfriede rejtélyes haláláról. Az elegáns bárónő a keleti határon túl 
egy olyan világba csöppen, ahol csupán megvetett arisztokrata 
lehet. Rég nem látott unokája, a temperamentumos Jenny 
egy mindent elsöprő szerelmet maga mögött hagyva felkeresi 
nagyanyját, hogy a segítségére legyen. 

De vajon mennyire nehéz szembenézni a múlttal, amikor nem 
tudjuk, hogy kiben bízhatunk? Franziska a birtokon rátalál 
egykori szolgálójára, Minére, aki valamit régóta rejteget előle.  
A kastély falai számtalan titkot őriznek...

M.KÁCSOR ZOLTÁN: A TOLVAJ AJÁNDÉKA

Toronyváros legügyesebb tolvaját egy 
nagy hatalmú varázslónő keresi fel: három 
értéktelennek tűnő tárgy ellopásával bízza 
meg karácsony éjjelén. Cserébe arany, gyé-
mánt, és varázskeksz a fizetség – bolond is 
lenne az ifjú Fürkész, ha nem állna kötél-
nek! De vajon mire kell a varázslónak egy 
szelet kenyér, egy sótartó, és egy bot? És 
vajon minden tolvaj szívtelen? Történnek 
még csodák karácsonyeste?
7-10 éveseknek ajánljuk.

KISS JUDIT ÁGNES: BABARÓKA KARÁCSONYA

Babarókáéknál tökéletes a karácsony!  
Pedig igazából semmi sem tökéletes... Le-
het, hogy vacsora lesz az ebédből, vagy 
szétfolyik a tojáshab a mézeskalácson, 
talán a lakás sem lesz ragyogó tiszta, és a 
karácsonyfa is satnya egy kicsit - de Kiss 
Judit Ágnes meséjében nem is ezek teszik 
ünneppé az ünnepet.

Mert Babaróka karácsonya mégis úgy varázslatos, ahogy van - 
drága kellékek nélkül, tele szeretettel, felejthetetlen élményekkel, 
és sok-sok karácsonyi csodával.  Óvodásoknak.

SCHELLER, ANNE:  MIÉRT NINCS MINDEN NAP  
KARÁCSONY?

Miért ünnepeljük a karácsonyt? Miért van 
az adventi naptárnak 24 ablaka? Ki volt va-
lójában a Mikulás? Miért áll egy fenyőfa a 
nappaliban? 
Ilyen, és hasonló kérdésekre kapnak mesé-
be szőtt válaszokat a kíváncsi gyerekek, ha 
elolvassák a könyvet.
5 éves kortól ajánljuk.

MONTGOMERY, L.M.: ANNE KARÁCSONYA

A Váratlan utazás, és az Anne Shirley – 
könyvek szerzőjének karácsonyi kötete a 
Prince Edward sziget lakóinak ünnepéről 
szól. A megkapó humorral és emberséggel 
átszőtt novellák emlékeztetnek bennünket 
arra, hogy sosem késő visszatalálnunk a 
karácsony és az ünnep igazi jelentéséhez: 
az összetartozás, megbocsátás és a szeretet 
érzéséhez. 
A klasszikusnak számító kötetet 12 éves 
kortól ajánljuk.

OLVASNIVALÓ ADVENTRE - GYEREKEKNEK
Az adventi várakozást színesebbé teszik a könyvek. Íme néhány a Zöld KamaszTanya és Gyerekkönyvtár 
kölcsönözhető kötetei közül Nagy Judit ajánlásával.
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Figyelemmel, türelemmel többet érhetünk el
Kétségbe esett bölcsődés korú gyermek édesanyja keresett meg 
engem az egyik logopédiai órámon. Panaszában elmondta, hogy 
kislánya néhány alkalommal elkezdett dadogni a szavak elején, 
amikor az utcán sétáltak. Legutóbb pónilovas kocsit láttak. – 
Tanár úr így lesz már ezután? – Nem kedves szülő, ez egy átmeneti 
állapot – próbáltam megnyugtatni.

Nézzük, mi lehet ennek az oka.

Normális beszédfejlődéskor az idegrendszer koordináló képessége 
és a beszédszervek próbálnak együttműködni. Azonban 
hiába van meg az előbbi irányítás, a fejlődő arc-, szájkörüli-, 
és nyelvizmok nem tudják olyan mértékben követni a kislány 
mondanivalóját, mint az elvárható lenne. Ezt mondjuk logopédiai 
nyelven fiziológiás dadogásnak, amely múló állapot. Azért is, 
mert a felsorolt izmok egyre ügyesebbek és erősebbek lesznek a 
gyakorlások során. Nos, térjünk vissza a baj legfőbb okára.

Régi kínai mondás: a kép sokkal több információt ad, mint az élő 
beszéd.

Mindig megkérdezem az édesanyákat, amikor hozzám jönnek, 
ők milyen nyelvtani kategóriában gondolkodnak. Csak néhányan 
mondták eddig, hogy mondatokban.

A kisgyermeknek rengeteg mondanivalója van az édesanyának, a 
körülötte élőknek, de a felsorolt okok miatt ezt nem mindig tudja 
közölni. A kisgyermek képekben, látványokban gondolkodik.  
A bő információkat még nem tudja pontosan irányítani a 
felfokozott állapotú idegrendszer, de a fejlődésben lévő izmok sem 
tudják követni a látottakat. Ez a baj átmeneti oka. 

Ha tudomásul veszi a szülő és érti a baj okát, feltétlenül türelmesnek 
kell lennie. Bármiféle figyelmeztetés, szidás csak ront a helyzeten.

A megoldás: le kell csendesíteni a kisgyermeket. Próbálkozzanak 
újra közösen, türelemmel, főként nyugalommal megbeszélni, 
mit akar mondani a gyermek. Egy-két hét, és a baj önmagától 
megszűnik.

Ehhez is erő kell?
Tisztelt tanár úr! Közel másfél éves kislányom csak mutogat, ha 
valamit akar, de nem beszél. Megért mindent, amit mondunk 
neki. Olyan mozgékony, hogy alig tudjuk utolérni a lakásban. 
Hogyan bírhatnánk beszédre?

Először is tisztázni kell, hogy van-e valamilyen fejlődési 
rendellenessége a kisgyermeknek. Szopott-e rendesen, van-e 
problémája a hallásával? Időben kúszott, felállt? Volt-e 
mostanában súlyos betegsége? Nemleges válaszok után térhetünk 
rá a probléma felderítésére.

Szinte hihetetlen, de a beszéd megindításához is energiára van 
szükség. A túl mozgékony kisgyermek annyi energiát „fogyaszt 
el”, hogy egyszerűen nincs már erő a száj körüli izmoknak, a 
nyelvnek a beszéd megkezdésére. Tanulmányainkból tudjuk, 
hogy a mozgás transzferként működik. Vagyis minél erőteljesebb 
a baba mozgása, annál erősebben alakulnak, fejlődnek a beszéd 
izmai is.  Előbb-utóbb biztosan elkezd beszélni a gyermek.

A szülők hajlandóak mindenben kiszolgálni a kisgyermeket, 
pusztán odaadó szeretetből. Így a gyermek készen kap mindent, 
amit csak akar. Könnyű elgondolni, mennyire kényelmes az a 
dolog, amihez nem kell semmiféle erőbedobás.

Mi, hát a teendő?

Ha mutogat a gyermek, hogy ezt, vagy azt akar, ne hallják meg a 
szülők, ne ugorjanak azonnal teljesíteni a kívánságát. Előbb-utóbb 
„rájön”, hogy bizony ki kell nyitnia a száját és el kell kezdenie 
beszélni, a mutogatások helyett.

S, ha már beszélni kezd, jönnek esetleg az újabb problémák: mit is 
akar mondani. Sok türelemmel ezen is lehet segíteni. Hiába, nem 
könnyű az érthető beszéd megtanulása.

Kovács István ny. gyógypedagógiai tanár-logopédus

A szülő kérdez...

ASZÓD VÁROS ÖNKORMÁNYZAT     06 (28) 500-666 
KÖZTERÜLET-FELÜGYELET  (Virágh Bálint)  06 (30) 246-8749 
MEZŐŐR  (Ecker Bence)   06 (30) 120-1073 

TÁJÉKOZTATÓ AZ AKTUÁLIS HULLADÉKGYŰJTÉSI RENDRŐL
A hulladékgyűjtési naptár a DTkH Nonprofit Kft. honlapján tekinthető meg: https://w1.dtkh.hu/tags/telepulesek/aszod  

KOMMUNÁLIS – minden csütörtökön   SZELEKTÍV – december 8., 22. - január 5., 19.   FENYŐGYŰJTÉS – január 12., 26.

https://w1.dtkh.hu/tags/telepulesek/aszod


November 25-én pályaorientációs napot rendeztünk iskolánk-
ban. Az immáron hagyományos rendezvény célja, hogy meg-
könnyítsük végzős fiataljainknak a továbbtanulással kapcsola-
tos döntésüket. Természetesen a fiatalabb korosztály tagjainak 
is bőven jutott program a délelőttre. Gimnáziumunk eseményé-
re ezúttal vendég diákok érkeztek, mégpedig a Csengey Gusztáv 
Általános Iskola két 7. osztályának tagjai, akik közösen vettek 
részt a mi 7. osztályos tanulóinkkal a váci Kilátó Piarista Pálya-
orientációs és Munkaerőpiaci Fejlesztő, Módszertani Központ 
interaktív programján.

A 11. és 12. osztályosok körében a legnagyobb érdeklődés két előa-
dás iránt volt. Pethő Judit, az Oktatási Hivatal Felsőoktatási Felvé-
teli Főosztályának vezetője  a duális képzésről, illetve a felsőokta-
tásba való jelentkezésről beszélt, míg Tóth Krisztina, a Kulturális 
és Innovációs Minisztérium Felsőfokú Képzésért Felelős Helyettes 
Államtitkárság munkatársa a felvételi eljárás átalakításáról tartott 
tájékoztatót. A változtatás 2024-ben lép majd életbe, és a jelenlegi 
11. osztályosokat érinti. 

Azok is tudtak tájékozódni, akik érettségi után nem kívánnak to-
vábbtanulni, Nekik A szakképzés átalakítása és lehetőségei címmel 
egykori diákunk, Bodai Anna, a Pannon Kincstár Humán Szak-
képző Centrum pénzügyi vezetője mutatott irányt. 

10 órától Mini Edukáció vette kezdetét, vagyis az egyetemek be-
mutatói következtek, amelyeken diákjaink forgószínpadszerűen, 
érdeklődési területeik alapján jelentkezve vehettek részt. 

Összesen kilenc felsőfokú intézmény képviseltette magát oktatói, 
illetve hallgatói szinten, akik bemutatták az egyes campusokat 
és az ott folyó képzéseket. Ezt követően a már a felsőoktatásban 
részt vevő volt diákjaink – ugyancsak forgószínpadszerűen, két 
blokkban – számoltak be eddigi tapasztalataikról, eredménye-
ikről és nem utolsósorban lehetőségeikről. Az előadásokon túl 
hasznos lehetőség volt az ügyfélkapu nyitása, amelyre a könyv-
tárban, két NAV-os szakember közreműködésének köszönhetően 
kerülhetett sor.

A nap során a fiatalabb korosztály tagjai osztályszinten, különféle 
programokon, játékos foglalkozásokon vettek részt. Most is sikert 
aratott például a szabadulószoba, amit 11-es diáktársuk, Sípos 
Boglárka tervezett meg és állított össze. 

Idén a mostani hetedik osztályosok is kaphattak már ízelítőt a to-
vábbtanulási lehetőségekről. A váci Kilátó Piarista Pályaorientá-
ciós és Munkaerőpiaci Fejlesztő, Módszertani Központ iskolánk 
tornacsarnokában állított fel infó standokat, ahol a diákok külön-
féle feladatokkal birkózhattak meg. Irányíthattak például roboto-
kat, megtekinthettek egy obszervatóriumot, műszerek segítségé-
vel megmérhették, mennyire remeg a kezük, önismereti teszteket 
tölthettek ki, és különféle szakmák munkaruháiba is belebújhat-
tak. A programon a Csengey Gusztáv Általános Iskola két hetedik 
osztálya is részt vett. 

Február 15-e hamar eljön, nemsokára dönteni kell. Végzőseink-
nek segítséget jelenthetnek még az egyetemek nyílt napjai – a fel-
sőfokú intézmények képviselői erre kivétel nélkül invitálták őket 
– és a 2023 januárjában megrendezendő 23. Educatio Nemzetközi 
Oktatási Szakkiállítás is.  

Rácz Zoltán

Döntést könnyíthet a  
pályaorientációs nap

Célba ért a kárpátaljai magyaroknak gyűjtött iskolai adomány
November 8-án iskolánk delegációja elszállította kisbusszal a 
magyar – ukrán határon található Barabásra az októberi karita-
tív héten összegyűjtött tartós élelmiszert, játékokat és könyveket. 

A Beregszászi Szent Anna Karitász munkatársai vették át az ado-
mányt, a gyűjtést a Rákóczi Szövetség iskolai csoportja (Péterfi 
Gábor tanár úr vezetésével) és a Diákönkormányzat (Szó Ildi-
kó tanárnő koordinálásával) közösen szervezte. Az evangélikus 
iskola és a katolikus kárpátaljai segélyszervezet közötti kapcso-
latfelvételt Zámbó Éva tanárnő koordinálta, az adomány nem 
érkezett volna meg Rigó Zsolt sofőr áldozatos munkája nélkül. 
Az átadáson a diákságot Labat Veronika (Rákóczi Szövetség) és 
Djekic Alena (DÖK) képviselte. 

11 2022 DECEMBER
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Diákjaink Franciaországban jártak
A PSG francia tagozatának 52 diákja és 3 tanára a franciaországi cserekapcsolatot 
erősítette a Saint-Quentin-i Condorcet Gimnáziumban 

A téma a street-art, az utcai képzőművészet volt. Az utazás során 
megismerkedhettek ennek a művészeti ágnak francia képviselői-
vel, műveikkel. A különböző falfestmények megtekintése mellett 
kipróbálhatták kézügyességüket is, a francia cserediákokkal kö-
zösen dolgoztak, nagyméretű portrékat készítettek. 

A kirándulás jó alkalom volt arra is, hogy a magyar tanulók be-
tekintést nyerhessenek a francia családok és a középiskolások 
hétköznapjaiba. Kirándultunk Párizsba, Amiens-be, Roubaix-ba.  
Az utazáson a 10. A,  11.A és a 12. A osztály tanulói vettek részt. 

iskolai
 élet
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FONTOS 
TELEFONSZÁMOK

ORVOSI ÜGYELET:
Aszód Baross u. 4.

(+36) 70 370 3104

HÁZIORVOSOK  
ELÉRHETŐSÉGEI: 

dr. Karayné  
dr. Lóska Izabella  

(28) 400-032
(30) 452 9674

dr. Jólesz József
(28) 402-031 
(20) 593 8628

GYERMEKORVOS:

dr. Fischl Anna Tuovi
(28) 500 025 

(30) 600 4430

Iklad-Domony  
gyermekorvosa: 

dr. Vass Anna
(28) 500 035

(20) 588 6013

GYÓGYSZERTÁRI  
ÜGYELET:

Vasárnap és 
 ünnepnapokon: 

930–1130-ig

BENU VÁROSI  
GYÓGYSZERTÁR

december 11., 24., 25.

SZENT ISTVÁN  
PATIKA

december 4., 18.

A múzeum átmeneti zárva tartása és az ener-
giatakarékossági szempontok figyelembe vétele 
miatt az Aszódi Integrált Kulturális Intézmény 
munkatársai most egy időre a munkavégzés 
helyének szempontjából is egy csapattá válnak, 
hiszen a múzeumi munkatársak átköltöztek 
a könyvtár épületébe. Bár a hangsúly a taka-
rékos üzemeltetésen van, az odalátogató kö-
zönség ebből mit sem érez, számos nagyszerű 
ötlettel és programmal készültek, hogy együtt 
hangolódhassunk a közelgő ünnepre. Idén első 
alkalommal a fiatalok körében is nagy népsze-
rűségnek örvendő fotópontot hoztak létre a 
könyvtár tornácán, amely nyitvatartási időben 
várja a közös pillanatokat megörökíteni vágyó 
barátokat, családokat. 

A karácsonyi fényekkel, díszekkel, fenyőfával és 
füzérekkel berendezett zug és a mindig kedves, 
törődő és segítőkész fogadtatás egy cseppnyi 
nyugalmat csempész a mindennapos rohanás-
ba, az itt készített fotó pedig értékes emlékké 

válhat. Ez a nagyszerű kezdeményezés gyorsan 
elnyerte a lakosság tetszését, a fotóponton el-
helyezett kanapén és fotelekben sorra váltják 
egymást a kisebb-nagyobb társaságok, diákok, 
gyerekek, felnőttek, alkalmat keresve egy kis 
bolondozásra, közös időtöltésre. 
A könyvtár mindig frissülő kínálatában szintén 
minden korosztály találhat érdekes olvasmá-
nyokat, lebilincselő történeteket, amelyek kü-
lönlegessé teszik a legszürkébb téli estéket is. 

A látogatókat már a bejáratnál meglepetés vár-
ja, a kapura kihelyezett házikó formájú adventi 
kalendárium ablakai QR kódokat rejtenek, ame-
lyek okostelefonnal beolvasva egy-egy verset, 
zenét, és más varázslatos meglepetéseket tárnak 
az arra járók elé.
Az adventi időszak az ünnepre hangolódás ide-
je, az egymásra figyelés és közös alkotás a legki-
sebbek számára valódi ajándék, amely értékes-
sé és élményekkel telivé teszi az együtt töltött 
perceket. A kisgyermekes családok örömmel és 
lelkesen vettek részt az AIKI Meseműves dél-
utánján, ahol a kézműveskedésen, karácsonyi 
díszek, ajándékok készítésén kívül papírszín-
házas mesemondáson is részt vehettek a kicsik, 
akik Nagy Judit gyermekkönyvtáros tolmácso-
lásában hallgathatták a mesét. 

Z.M.

AIKI ünnepvárás
Kedves meglepetések, meghitt hangulat a könyvtárban



Kel l emes ünnepeket kíván az AIKI csapata
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Rajzversenyre  
hív a miniakadémia!
Örömmel hirdetem meg rajzpályázatomat a Petőfi-emlékévhez kap-

csolódóan. Témánk: a PORTRÉ. Készítsétek el Petőfi Sándor arcképét 
tetszőleges technikával A/3-as méretben, (grafika, festmény, pasztell, 

montázs, kollázs, metszet, fotógrafika).

Feltételek: 
A versenyen csak aszódi lakcímmel rendelkező  

fiatalok vehetnek részt (11-22 éves korig).
A pályázó nem lehet  professzionálisan képzett alkotó.

Beadási határidő: 
február 6. 16 óra AIKI kisterem

A nyertes  munkákat 3 tagú zsűri választja ki.  
Eredményhirdetés február közepén lesz. A legügyesebbek ajándékbér-

letet kapnak rajzakadémiámban való részvételhez.  

Jelentkezni a bu.gyorgyi@freemail.hu címen lehet a fontosabb  
személyi adatok megadásával január 9-ig.

Karácsonyi akció
Ajándékozz szépülést

LEPD MEG EGY  
CSALÁDTAGOD,  
BARÁTOD VAGY  
SAJÁT MAGAD  
EGY AJÁNDÉK  
KUPONNAL!

AJÁNDÉKKUPON 
20.000 Ft feletti szépülés esetén  

10% kedvezmény!
Érvényes: 2023.02.28-ig

IDŐPONTFOGLALÁS:
+ 36 30 466 4646
Magic Skin Kozmetika
Aszód, Kossuth L. út 3.
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Békés, boldog Békés, boldog 
karácsonyt kívánunk!karácsonyt kívánunk!

HATALYÁK OPTIKA - 40 ÉVE AZ ÖN OPTIKUSA

1per4 _Aszodi tukor_2022 hatalyak_karacsony.indd   11per4 _Aszodi tukor_2022 hatalyak_karacsony.indd   1 2022. 12. 01.   11:21:282022. 12. 01.   11:21:28

https://www.facebook.com/kulturaaszod
https://www.facebook.com/people/Magic-Skin-Kozmetika/100063996135180/?paipv=0&eav=Afa7w3zqPjJBe0Z6OE8SbJGHJpGTWsgs7k37KY-Wm-mAKQcHnB574iD5ufL5gv32a_w&_rdr
http://hatalyakoptika.hu/


https://www.nuancebeautysalon.hu/
https://luxhazak.hu/

